
 

 

Zhodnocení činnosti obce - období roku 2022. 
 

Na podzim roku 2022 došlo po komunálních volbách ke kompletní výměně vedení 

úřadu.  

Rok 2022 tak proběhl z velké části ještě pod vedením původním. Z tohoto důvodu 

nechává nové vedení v rámci hodnocení roku 2022 hovořit čísla plynoucí z předávaného 

závěrečného účtu obce za rok 2022.   

 

Fyzicky i po formální stránce byly dokončovány naplánované dotační akce: výstavba 

zastávky Hlubočinka, instalace měřičů rychlosti v obci, v rámci výzvy předchozích let 

„elektromobilita I. a II“ byly podány žádosti o platbu. Aktuálně se podařilo podat a získat 

dotaci pro provoz knihovny obce, dojde tak k její modernizaci a doplnění fondu. 

 V podzimních komunálních volbách získalo většinu hnutí Obec pro občany. Samotný 

název napovídá o směřování další práce pro obec. Program se otevřel požadavkům většiny 

občanů a podřídil cíli vybudovat v rámci obce příjemné, dostupné místo k bydlení 

v prostředí zeleně. Zároveň je snahou do dalších let vrátit vesnici její původní společensko-

kulturní význam bez dalšího budování průmyslových projektů uvnitř obce.  

Zásadní věcí bylo v období konce roku řádně převzít veškerou agendu a informace od 

minulého vedení, zmapovat ekonomickou situaci obce, její výhled na rok 2023, nezatížit 

obec dluhy, vytvořit rezervy, rozšířit infrastrukturu obce (vodovodní a kanalizační řad), dále 

vytvořit fond na jeho údržbu a opravy, vyhodnotit potřebnost některých dřívějších 

plánovaných projektů reálným pohledem. Snahou obce je vybudovat tuto vybavenost 

v menším a pro obec dostačujícím rozsahu. V tomto smyslu se takový směr ukazuje nutný i 

z hlediska energetické krize, která započala v polovině roku 2022 a v jejímž důsledku je 

nutné zvažovat, jak podobná zařízení vybudovat a být schopní jejich provoz financovat.  

Nové vedení obce i v tak krátkém čase (míněno do konce roku 2022) zahájilo přípravu 

na úpravu místních cest, které by účelně propojily jednotlivé části obce (dosud se veškerá 

pěší doprava pohybuje po hlavních státních silnicích bez chodníků). Dále doplnit přirozené 

shromaždiště občanů o místa k setkávání. Podařilo se zapojit část občanů do činností obce 

(dobrovolné pracovní skupiny, zajištění okamžitého sportovního vyžití v rozsahu, které 

v obci máme / jóga, kruhový trénink, nadále pokračuje i spolupráce s SDH Radějovice a 

společná příprava dalších akcí pro děti i dospělé). 

Obec se připravuje na dotační tituly na opravu místních komunikací a dokončení 

některých nehotových částí napojení vodovodu a kanalizace. 

 

Vzhledem k energetické krizi se operativně hledají nejvýhodnější dodavatelé energií, 

kde předchozí vedení v srpnu 2022 uzavřelo naprosto nevýhodné smlouvy (cena, období), 

a tedy možnost aktuálně využívat nejvýhodnější ceny energií na trhu. To se podařilo 

v prosinci loňského roku pro dodávky elektřiny, přičemž odhadovaná úspora pro rok 2023 



 

díky novým smlouvám je 225 000 Kč a pro následující roky dokonce 560 000 ročně. U 

dodávky plynu se ještě pokračuje v jednání a za pomoci právníků se snahou chovat se jako 

správný hospodář, zmírnit dopady původně uzavřené smlouvy, která stejně jako na dodávky 

elektřiny obsahuje vysoké sankce. V loňském roce také pokračovaly práce na úpravě 

Územního plánu (změna číslo 2), mapování potřeb občanů s ohledem na krajinu a zásady 

„nestat se přelidněným satelitem Prahy“. 

V roce 2022 se nově stanovovaly i ceny za vodné a stočné, prakticky nebylo možné 

s ohledem na výše uvedené zachovat cenu roku 2022 a vodné a stočné se pro rok 2023 

zvýšilo dohromady o 18,- Kč/l, tj. o 18.1%. Kromě jiného bylo navýšení nutné i z důvodu 

neutěšeného stavu vodárny a vodojemu, kde bude nutná jejich urychlená oprava. 

V návaznosti na nový zákon o odpadech 541/2020 Sb. v platném znění byl narovnán 

výpočet za produkované odpady a v souladu se zákonem proběhlo sjednocení metodiky pro 

všechny občany obce (trvale bydlící, rekreanti, rodinné domy a chaty a rekreační objekty). 

Pro rok 2023 je stanoven jednotný poplatek rozdělený podle velikosti sběrné nádoby a 

častosti svozu. Nadále se klade důraz na třídění odpadu. Biologický odpad je svážen zdarma 

jako bonus v rámci úhrady za komunální směsný odpad. 

 

Nové vedení se postupně vyrovnávaná s dědictvím po svých předchůdcích a 

stanovuje si nové úkoly plynoucí nejen z potřeb obce, ale také v souladu se svým volebním 

programem. 

Na závěr je nutno konstatovat i to, že nové zastupitelstvo nevyužilo novelu vládního 

nařízení, která navyšovala tabulkové platy starosty, místostarostů a zastupitelů pro rok 2023 

o 10% a stanovila si platy určené pro rok 2022. Ušetřené finanční prostředky jednoznačně 

nabídlo ku prospěchu obce. 

 

Petr Švehla, starosta, v.r.  


